
PROTOKOL 

,. pneprowadzeoia dyskusji public:znej Dad przyj,tymi w projekcie Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestnennego Nr 193/512010 ,;Nad Przyrwl!" DB osiedlo Przybyst6wka 

w Rzes:rowie rozwilpaniami 

Protok61 spof"Zl\dzooo w dniu 1 lutego 2012 r., w Biurze Rozwoju Miasm Rzeszowa przy 
u1. SIowaclciego 9 w Rzeszowie, przez Malgorza~ Szel~, pracownika Biura Rozwoju Miasta 
Rzeszowa. 

Na podstawie art. 17 pkt 10 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 0 planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzeonyrn (Oz. U. Nr 80, poz. 717, z p6in. zrn.) w dniu I lutego 2012r., 
przeprowadzemo dyskusj~ publicZIll\. Dad przyj~i w projekcie Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 193/512010 ,,Nad Przyrwll" na osied1u Przybysz6wka 
w Rzeszowie rozwi!p:alliami. 

I. Lista obecnoSci stanowi zal"pnik do protokolu. 


Otwarcie dyskusji publicznej 0 godz. 10 14 • powitanie zebranych. 


II, 	0105 w dyskusji zabrali: 

1. 	 Pani mgr ioi.. arch. Aona RaiDauk, Oyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa, 
u1. Slowaclciego 9, Rzesz6w. 

Paul Dyrektor powitala gOSei przybylych oa dyskusj~ publiC=t. Pmruormowala, ze dyskusja 

zorganiZoWanajest w czasie wylotenia projektu planu Nr 193/512010 ,,Nad ~", do publicznego 

wg"¥u i rna oa celu prezentacj~ projektu ' om6wieoie przyj~ch w nim ustaIeiJ. i udziel~e 
iofoI1DaC.ji dotyc~ch rozw~ pla.Ji.istycznych oa terenie p%zonym na osied1u PrzybYsz6wka, 

wzdruz ~OI9ku Przyrwa. Przypomniala takte 0 moZliwoSci skladania uwag do projektu plano, ~o dn~ 
8 nw~ 2012 r. omz 0 ich rozpatrywaniu zgodnie z ustaWII. z dnia 27 marca 2003 r. 0 planowaniu i 

Z3l!~u prpostrzennym. Na~nie poprosila autork41 plano pani~ mgr int. arch. Ew~ ' ; 

Cic:bien, 0 zap~ntowanie tematu omz nzasadnienie celu, a takZe zasadnoSci opracowania planu dla 
!ego tereou, · , 

2. 	 Pani mgr ioi.. arcb. Ewa Ciebien - uprawniooa urbani.stka Poludniowej O~owej Izby 
Urhanisl6w z siedzibll, w Katowicach (m wpisu KT..437), projektant Planu z Biura Rozwoju 

, Mil!sta Rzeszowa, pracujl\,CB pod kierunkiem paoi mgr ioi.. arcb. Mooiki Lacbowicz, 
,generalnego projektanta z Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa, . lcierownika zespolu 
projcktawego. 

Pani Ewa ', CiebieiJ. przedstawlla pr~ sporZll,dzenia projektu planu i uwarunkowania 
zagospodarowania przestrzennego terenu obj~ego projektem planu, przedstawione oa pla ns,ach: 
inwentaryzacj i Ilrbanistycznej, strUktury w!asnosci, infrastiuktury tecluiicznej, powi~ 
komUnikacyjnych, oceny waruok6w ekofizjograficznych omz Studium Uwarunkowail i Klenmk6w ' 
Zagospodarowania Przestrzennego M.iasta Rzeszowa. 

W dniu 22 c~erwca 2010 r. Rada M.iasta Rzeszowa podj~ uchwal~ 0 przyB1lyJieniu do spofZ<l.dzenia 
planu. Opracowaniem obj~ obszar obejmuj~ trzy tereny 0 I~znej pow. ok. 101 ha, poIoi.one 
w mchodniej ~Sci miasta, wzdIw! p6toku Przyrwa, oa osiedlu Przybysz6wka. Plan obejmuje cabt . 
dolin~ Przyrwa odgraaicy z BzianklI. do granicy obowil¢ij:jeeSo planu Nr 73/3/2004 Przybysz6wka- ' 
Kantor6wka. Jest podzielooy graniOlt MPZP Nr 18511212009 (obecnie w trakcie projektowania) oraz 
MPZP Nr 20411612010 stanowi~cego rezerwacj~ terenu pod drolW ekspresoWII. S-19, W nzasadnieniu 
uchwaly podano, Ze "plan podejmuje si{ w celu zabezpieczenta doltny potoku Przyrwa przed dalszq 
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zabudowq oraz w eelu umozlJwienia lokalJwajl oolelct6w, ktore b~dq stanowi/y wbezpieczenie przed 
powodziq I umotltwiq odprowadzeme i wgospodarowan/e wOd opadowyeh z lerenOw 
zurbanJz(JW~h I planowarrych . do zurbanizowania no lerenle tej czfscl miasta ". Miasto ,zlecilo 
opracowanie studium programowo-przestrzennego rozwi¥aD technicznych zabezpieczenia przed 
powodzi'l. teren6w. zlokalizowanych w ob'Ybie potoku Przyrwa. Zalozenia do ww. studium zosta!y 
wykoIZySlane przy opracowywaniu projektu miejscowego planu zagespodarowania przestrz.ennego. 
Teren ten powinien pozostat biologicznie czynny i nalei:y wykluczyc Iokalizowanie zabudOWY. 
z uwagi na niekorzystne warunki ekafizjograficzne jak r6wnie.z z uwagi na to. i:e stanowi on fragment 
systemu przewietrzania rniasta Obecnie ca1y teren Przybysz6wki wzdlui: Przyrwy jest 
w wi~kszoSci terenem p61 uprawnych. W stanie obecnym wi~kszoSC w6d opadowych odprowadzana 
jest bezpoSrednio do gruntu . Przyb¥:zenie PrzybyszOwki do Rzeszowa spowodowalo rozw6j 
zabudowy mieszkaniowej . Post~ujl\C8 urbanizacja osiedla Przybysz6wka wymaga przygotowania 
teren6w pod zabudow~. w tym r6wniez odprowadzenia w6d opadowych. Jedynym odbiornikiern na 
osiedlu jest wlaSnie potok Przyrwa. Na dzieri dzisiejszy potok jest w stanie odebrae wody opadowe. 
GI6wnym zadaniem p1anu jest zabezpieczeoie doliny poroku przed dalSZlt zabudoWll kubaturowlb 
by zarezerwowaC teren pod planowane rozwi¥ania techniczne budowli przeciwpowodziowych 
(oajprawdopodobniej ~ to poldery lub·zbiorniki reteocyjne) . 
N~nie Projektantka om6wi1a koocepcjll oowego systemu powi~ drogowych na caJym osiedlu 
Przybysz6wki i przedstawiln uwarunkowania wynikaj~ z przebiegu sieci infrastruktury technicmej · 
oraz uwanmkowania hisroryozne. Poinformowala, ze wszystkie te czynniki zostaly uwzgll(dniooe 
w projekcie p1anu. 
W dalszej ~i prezentacji. pani Ewa Ciebien poinfonnowala 0 zgodnoSci projektu plaou ze Studium 
Uw~OwaD. i Kierunk6w Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa, (uchwalonym przez 
RadI; Gmioy w Swilczy). RQwnoczeSnie prowadzona jest nniSM tego Studiurn z uwagi oa 
wrst'I.Pienie oowyoh uwarunkowail w wyniIru wl¥zenia Przybysz6wki w grnnice administracyjoe 
miasta. tGepmki wyznaczooe w projekcie zmiany Studium dIa obS2aIU obj~go plaoem 
Nr 193/5,10Ib •.Nad P~". S'l zgodne ze studium obecnie obowi¥ui<teym, gdzie wskazano oa 
tyro tereriJe lolailizncjll zieleni jako obudowy ekologicmej potoku i tereny zabudowy mieszkaniowej 
lub uslugowej wzdlui: drag publicmych. 
Projeld planu zostaI pozytywnie zaopiniowany i uzgodniooy przez wlaSciwe orgaoy, w tyro Miejsq 
Komisj~ Urbanistycmo..Archilektonic~ i ~nie wy!oZOoy do publicznego wlMdu oa okres 
od 24 stycmin do 21 lutego b.r. Do dnia 8 roarca 2012 r. moZoa sklada6 uwagi do projektu planu. 

W dalszej c~ prezeotaeji om6wiooe zostaIy ustalenia przyj~ w projekcie planu. 
W planie wy:mliczooo tereny zieieni wzdlu:i Przyrwy, jako ohszar wolny od zabudowy. W I1UIllICh 

zieleoi oaturaIoej dopuszcza si~ .funkej~ rekreacyjlW\. op. plac zabaw. We wschodniej cz~ci plaou, 
przemaczooo tereo pod zieleil pukOWJl, Utrzymano istniej~ zabudow~ wzdIu.t u1icy D~bickiej 
i wzdIu2 dIDg po poludniowej stronie rzeki. Dopuszczooo zabudow~ wzdlu:i cillg6w komunikacyjoych 

oa zasadzie d~Z!'nia. Na tych terenach ustniono przeznaczenie jako tereoy zabudowy 
mieszkanio-.yejjednorodzinnej I~b zab\ldo.wy mieszlclDiowej z dopuszczeniem usrug. 
Zaprojektowano !lOwe ciqgi komUllikacyjoe, w oparciu 0 koncepcj~ ukladu komunilcacyjoego 
spo!74iiz.o~ oa potrzeby zmiapy Studillm Wi~kszoS6 istniej'iCYch dIDg pozostanie jako c~ drqgi. . . , . 

wewn¢znej lub ciqgi pieszo..jezdne. Wyznaczono r6wnie.z tere\ly usiugowe, uwzgi\ldniaj'l.c wnioski 
z1o:ione przez mieszkaric6w oraz ustalooo przemaczenie terenu pod zabudow~ zagrod~ 

w gospodarstwach ogrodniczych. 

Prowadzenie dyskusji publioznej przej¢l pani mgF in arch.. Marta Trybus - geoeralny projektant 
z Biura Rozwoju Miasta Rzeswwa. PoprosiJa zebranych 0 zadawanie pytail do przedmiotowego 
projektu planu i poinformowala, i:e z prz.eprowadzonej dyskusji zostanie spisany protok6!. 
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3. Pan JaDI!S~ P.ter 

i"81Idruenia RQruszime ": d¥1!klisji : 
Pan Janus.: Pater pOinfonnowal, :te posiada dzialk~ 0 pow, 20 ar6w, kt6ra rna bezpoStedni dosto;p 

do ul, f¥liclciej, Poinfonnowal, :te na caJej dzialce, kt6rajest w pelni uwrojona wyznaczODO drog~, 
Poinfonnowal, ze z takim ro:zwiqzaniem ' nie moze sil! zgodzie, Podnicisl, :te' w tej sprawie ole bylO 

kontaktu z mieszkaDcami. 

W odpowiedzi: 
Pani Ewa Ciebien wyjaSnila, Ze ustalenie przebiegu uliey lokaInej KDL, I wynikalo z koniecznoSci 

przeprowadzenia w tyro rejonie drogi publicznej , Gt6wnym ~em bylo to, ze teren jest 
niezabudowany, Pooadto, na z1okalizowanie eiqgu komunikaeyjnego mialo wplyw uksztaltowanie 
terenu - wzdluZ dolinki, Te dwa czynniki spowodowaly, :te w tyro cniejscu zaprojektowano drogl!, 

Pan Janus.: Pater proponowal, aby drogl! poprowadzie na szerszej dzialce znajdujlt"ej sil! 150 m 
dalej, w Iderunku mchodnim, r6wniez wolnej ' od zabudowy, Argumentowal, ze dojdzie sil! do tego 
samego plmktu, po wykonaniu Iuku drogi w drugq stron~, ' 

Vi odpowiedri: 
Pam Ewa Ciebien, poinformowala ° rnoZliwOOci zloZenia uwagi. PowiOOzjala, :te uwaga ta 

zostanie przeanalizowana i rozpatrzona pod 4tern mo:i:liwosei zrniany przebiegu tej drogi, Ponadto 
wyjaSniJa, :te przy projekto\1l8Diu branD pod uwag~ r6tne warianty i ostatecznie wybrany zostal 
warimrt prezentowany, jako najlepszy biofllC pod u~~uj~ uwanmkowania, co potwierdzila 
pam Marta Trybus, 

4. PIID J6zef Bobul., PaRi Jolanta Bieuiek 

ZaP?W9DiJ! por!!szone wdyskusji : 
Pan J6zef Bobula, poinformowal, ze 2 lata ternu kupiI dzialky, Przed zakupem byl w Urz¢zie 

Miasm i pytal czy mo:te bud0wa6 na tej dzialce, Zagwarantowano, mu ze mo:te zabudowaC dzialk~ JIa 

podstawie decyzji °warunkach zabudowy, Powiedzial, ze zainwestowal sr'odki ca/ego zycia, po oZym 
oka2:0je si~; ' :te teren ten przeznaczono pod 'zieleil. Zabrano mu 2/3 dzialki • najlepszy kawatek 
swojeg<fterenu ina teraz pod zielen, (dot, dzlalelc \II terenach MN.24 j Z.WS5), Jego zdaniem zostaI 
~DY'W bhtd przez wi¢nika Urz~ Miasta" M6wil, :te je:teli Miasto zaplaoImu za dzialki, 
to mote wtedy przeznaczae je pod zielen, ' Dodal, :te warunki zabudowy zostaly wstrzymane jut 2,5 
rokb, 'Prosil;· aby projektantica wytIun'iaczyla ile ar6w z jego dzialki jest przeznilczonych pod 
zabudb~i 'Pytai, d1aozego majlt" dzialkl! 25 arow, nie maze cxIsunltC sil! od drogi i wybudowae 
ladtiegll'dblno: Nle zgadzal si~ 'z przyj~eln str\:fy z zakazem zabudowy, ustalonej JIa 35m od potoku , 
TwiCldzil, tc chew wybudowat dwa domy, dlatego tei kupilta4 dzialk~ aby te domy si\l zmieScily, 

' Ww"~ .......,,:

UU~W'ICiULl! 

Panl'Bwa Clebiei1 poinfotmowala, :te po zakObczeniu dyskusji bydzie mogla udzielie odpowiedzi 
na pytanie • ile terenu dzialki pana Bobuli przeznaczono pod zabudowC; a ile pod zieleiL 
Poinformowala, ill na dZien dzisiejszy nie s,," :mane rozwU{zania techniezne dotye~ lokalizo\1l8Dia 
poJder6w .budbwii ptteciWpowddziowych, W projekeie planu przeznaczono teren pod zielen 
natura.lru\, Ta zielei1 'mOte bye wykorzYstywana pod funkeje relcreacyjoe i ogr6dki przydomowe, 
z zakazem lokaIizaoji Ilgmdzen. 

Pani 'mil" Janioa Nowak z ' Biura 'Rozwoju Miasta Rzeszowa, autorka opracowimia 
ekofizjogmficmego i PFosnoty oddZialywania na' §rodowisko, poinformowala, :te teren dolioy potoku 
Przyrwa zawsze byl w Studium wskazany pod tereuy zielone, 

Pani Marta Trybus dodala, :te moZDa tt,: dzialk~ UZytkowaC jak ogr6dek, jednak nie moZDa 
z1okalizowaC budynku, (dot, terenu z. WS5), 
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Pani Jolanta Bieniek z.adaJa pytanie cry ustalony zakaz grodzenia oznacza to, :re katdy b~e 
m6gl wcbodzic na jej dzialkl;. 

Pan J6zef Bobula zapytaI czy to znaczy, ze nie moma ZllIllknl¢ sil; w granicach swojej dzialki 
i ze kaZdy moZe przyjechaC do Przyrwy i chodzic po Jego dziaice. Podni6sl, ze skoro Miasto 
prry'¥zylo te tereny to powinno zastosow.w jaki~ inne . srodki zabezpieczenia przed zalewaniem. 
Uzaloadnial, ze ~ rozwi¥ania lepsze ni.i .,2l\hieranie" ludziom dzialek. 

W odpowiedzi: 
Pani Ewa Ciebien wyjaSnila, ze ogrodzenia mo:tna lokali2owaC do wyznaczonej linii 

rozgraniczaj~ej tereny zabudowy MN, MNfU. 

Pani Jolanla Bieniek pytala, dlaczego nie mo.tna wybudow.w kanalu ulgi dla Przyrwy jak to 
zrobiono dla MikoSki. Informowala,:/:e obecnie ograniczono mo:l:liwoSc zabudowy dzialki. 
(dzialklJ )II lerenach MNIU. 14 i Z. ws. II) ZadaIa pytanie 0 jakim wzroScie nieruchomoSci jest mowa 
w planie, skoro pod zielen zabrano Jej 2/3 dzi;illci., na kt6rej do tej pory mogla budowae. Teraz rna 
CZI;SC dzialki pod zielen. Powiedziala, :re Miasto powinno zaplacic odszkodowanie. Argumentowala, 
ze nad WlSlokiem gdzie ~ strefy zalewowe dopuszczalne jest wyllokie budownictwo. Proponowala 
aby na dzialkach znajduj~ych sil; w terenie doliny Przyrwa zobligowae inwestorow by podnieSli dom 
przynajmniej p6I metra ponad drogl;. 

W odpowiedzi: 
. Pani Marta Trybus poinformowaia, te-prezentowane rozwi¥Bnia zaprojektowano z mysllt 0 dobru 

mieszkaDc6w. Ustawa 0 planowaniu i mgospodarowaniu pnestrzennym, zobowi¥uje do ustalenia 
stawki procentowej w przypadku wzrostu wartoSci nieruchomoici. Ustawa ta, na podstawie kt6rej 
opracowywany jest plan miejscowy. przewiduje teZ odszkodowania w sytuacji spadku wartoSci 
nieruchomosci. Spadek wartoSci nieruchomoici jest szacowany przez rzeczomawc6w. WyjaSnila, te 
jeteli plan zostanie uchwalony to zmiana wartoSci nieruchomoici, w zwil¢cu z uchwaJeniem planu 
b¢zie analizowana p~ !ZIlOtzoznawc6w zgodnie z odrI;bnymi przepisanli. 

Pani Janina ·Nowak peinfonnowala, :re przy Wisloku powstajl! inwestycje jednak nie 
w mefie l-alewartia wdlliinie Wll!loka. 

P,ani Marta ·Trybus przypomrriala, te dotina Przyrwy przewidziana byla pod zielen rnwniet 
w Studiwn . gminy Swllcza, przejl;tym przez Rzesz6w. JednoczeSnie Projektantka korzystala 
z OPlaOOwan kOiloepoji hydrologicmych. Opl<lCOwu.i<\C plan miejscowy, Biuro wsp6lpraruje % innymi 
Wydzialami i »orzysta z dokurnent6IR przez nich opracowywanych. 

Pani 'JaninaNowak,dodala, 'il: kat.dy plan miejscowy Jllusi by¢ zgodny ze Studium UwarunkowaB 
i lGerunk6w Zagospodarowania przestrzennego. Jest to dokument strategiczny. Stndium bylo 
wykonane i d1a gminy S~cza i d1a miasta Rzeszowa. Teren doliny Przyrwy zawsze byl wyznaczony 
jako teren zielc:ni. T~ dwa dokumenty pJanistycme musZl\ by6 Zjl sob!! zgodne. 

Pani Jolanta Bieniek podniosla, .te nniana Stndium d1a !ego terenu nie jest dokonczona, natomiast 
w Studi~ Gm,iny Swi,lcza, "strefa" dla jej dziaIki wynosila 20m od potoku. Obecnie w projekcie 
planu jest to ograni~e. 

Pan J6zef Bobuja poprosu 0 wokazanie dokumentu, kt6ry 3 lata temu ustalal, :re teren jego dzialki 
jest przemac~y pod zi~len. lnfonnowa!, ~ z dokumentu Studium Swilczy wynikaIo. it jedynie 10m 
trzeba sil; odSUOl!C z zabudow~ od potoku, :reby byl dostl;p .dla spfKlU w celu reguI.acji rzeki.· 

W odpowiedzi: Pani Ewa Ciebien wyjaSnila, .te z uwasi na skall; opracowania planu i studium, 
tych dokument6w nie da sil; dokladnie ,,nalotyc na siebie". Informowala • .te projekt planu jest 
opracowaniem perspektywicmym. Przyrwa obecnie przyjmuje wody opadowe do maksimum swQiej 
motliwoici . 

Pani Marta TrybllS dodaIa, te plan nie mo:re dopllSzozaC sytuacj~ aby dzialki mieszkaDc6w byly 
zalewane. Plan musi uwzgl¢niae postl;Puj~ rozw6j zabudowy i przeciwstawi.w sil; ewentualnym 
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zagret.eniom powodziowym, a taki;e nie dopus~zaC do rozwoju zabudowy na terenach 
nieodpowiednich dJa oiej. 

Pani Janina Nowak poinformowala, t.e c~ inweSlowaC na os. Przybysz6wka, napotkamy 
trudnoSci z uzyskaniem pozwolenia odpro~a wody do Przyrwy od wlaSciwych instytuoji 
i organ6w, pomewat jest obawa, t.e mot.e ucierpiee zabudowa, k:t6ra jui jest zlokalizowana. 
Inwestorzy mus~ SIoSowaC inne rozwi¥ania np. loblizacj~ oezka wodnego, do k:t6Fego 
odprowadzane SII wody deszczowe, tam Sl\ przetrzymywane i dopiero stopniowo odprowadzane do 
Przyrwy. Biuro Rozwoju Miasta Rzeszowa dyspoouje mapami, k:t6re zostaly wykonaoe w 1998 roku, 
po najwi~kszym wylewie. Dolina Przyrwy zoajdowala si~ oa tej mapie w graoicach zalewania 
wodami l~ letnirni. Teodokumeot obowil!zywa! przy sporz<tdzaniu Sturuum i mpzp Kaotor6wlca. 
Natomiast obecoie obo~je opracowanie pt. O/creJlenie zagrotenla powodztowego w zlewnl 
Wlslolco (oOOwi¥Ujl\Ce od pa.id.ziernika 20 to r.) wykooaoe przez RZGW w Krakowie i aie odnosi ai, 
do 1akich doplyw6w jak Mlyo6wka czy Przyrwa, a tylko i wyll\Czaie do rzeki Wislok i Strug. Frace 
regulacY.ine przy pogl~iaoiu koryta Przyrwy, byly wykooywane p= PZMiUW w Rzeszowie. Zdaoo 
sobie spraw~, t.e rozwillzaoia przeciwpowodziowe mus~ powstaC, aby uchromc rnieszkailcOw przed 
zalewaniem i ois'«)zeoiem ich dobytku. Trzeba zarezerwowaC rniejscc, mezaIeZoie czy ~ to suche 
zbioroili przyjmujllCC nadmiar wody czy t.eZ kolejne kolektory poprowadzooe w dolinie. 
Paoi Ja:o'ina' Nowak przypomniala r6wniet, :te na z1ecenie Wydzialu Gospodarki Komunalnej 
i lowesrycji Urz¢! Miasta Rzeszowa jest prowadzone przez iui. specjali~ w tym zakresie, 
opraoowanie-studium mbezpieczenia przed powodzill, teren6w w ohncbie potoku Przyrwa. 

S. Pan Zi6lkowsld 

!;t.~~i. Q9""W w c!ysIcusji : . 
Pan Zi6llCeJski odni6sl si~ do zapisbw dJa teren6w ZWS " dopuszcza si€ lokalizacjf budow/l 

pmofll,~ow)rch: wszcugolnoSct poiderow przectwpowodztowych I zhiomJh)w retencyjnych". 
Zapytal co to jest zbiornik retcocyjny, co to oznacza i dOcZego to sio; odnosi. Powiedzial, t.e dJa mego, 
zbiornik retencyj.oy to jest a1bo zapora a100 pr6g czyli coS zbudowane przez czlowieka, 
w ~wi~e do polder6w. Jc:teli jest to zapora lub progi oznacza blokad~ - czyli coS co sprawi, 

U P;!l.zio!J1, wR!ly b~e wytszy i tak oaprawdo; to on nicz~so rue rozwil\zuje. Informowal, :te dla mego 
to jest oiczrtlZUlllia)e i poprosil 0 wyjaSoienie zapisane/!o p/ffikto . 

. W <X,Ipqwi.l\C!zi: 
Pani lanina Nowak poinformowala, te w rozpocz~tym sturuum programowo-przestrzennym 

~i~~ pI'Z\ld powodzilb ZOBtanII. przyj~ ro~a. Wszystko musi bye IIzgadoiane 
z wiascicieJ:uni, i!dyz S<\ to tereny w~noSci prywatnej. . 

Pl\lli 'in+ B}U'bara W:~k-Guoiewlka. z Biura ~zwoju Miasta lUeszowa - specjalistJca 
w zakresie itUniStruktury techrucznej poWiedzlala, te byly wst@me wyznaczone rejooy gdzi.e IIIO/!ll. 
bye ewentUalnie lokalizowalle poldery lub zbiomiki. Projektant skJanial l;i~ do lokalizacji polder6w, 
gdyt to Sl\ naturaIne sucbe zbiomiki. ZbiorIDkj n:tencyjne wi:¢!. si~ jui z zaleganiem wOdy 
i korueczooScil\, ich utrzymywania. Nie b¢Zie to zapora jak oa Wisloku. WyznaczDno kilka tereociJ'w 

na p~il! - szeSciu Qbszarach. Nie b¢zie to pi~ wody. Zbiomiki te me ~ miaIy tei funlccji 
rekreacyjoej tylko bylyby to zbiomiki czysto reteocyjne, c~li z minllnalDl\ iloScill wody gdzic woda w 
olcresach stan6w zagro:iet\. tam by si~ przelewala. Wedlug koncepcji, k:t6'l1 przedstawil proje~ 
raczej w 8l1( wcbodzilyby poldery. Mote bye tet kana! ulgi. Koncepcja ta jedoak me zostala 
dokonczooa, jetlnak teteo musl bye zarezerwowany, dajl\C tym samym r6i:oe mozliwosci ~ 
techoloznych. ' , . 

6. Pl!I J6zef BIIbllll 

7l!wWnilJDia poruszooe wdys~ii:...... - .. _.. - - .

Pan J6zef Bobula zapytal czy plan mote bye zmjemony, np. po 5 1aIach. 
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W odpowiedzi: Pani M;u1a Trybus poiofonnowala, te zmiana planu bylaby mozliwa gdyby 
uwarunkowania zmieni/y si~ radykalnie. 

Pani Ewa CiebieiJ. doda!a, :i.e w planie miejscowym nie zapisuje si~ iadnycb rozwi~ 
tecbnicznycb. Plan rezerwuje teren· pod pewne funk.cje. W ustaleniacb planu jest zapisane, 
te dopuszcza si~ lokalizacj~ obiektOw przeciwpowodzlowycb, oatomiast siQ icb nie identyfikuje. 

7. Pan Zi6t\(pwski 

Zagadnienia poruszone w dyslru,sji : 

Pan Zi6tkowski odni6s1 si~ do ustaIooycb zasad w zakresie dach6w budynk.6w. Zadal pytanie 
dlaczego w projekcie ucbwaly Die Die wspomina si~ 0 dacbacb ezamycb czy niebieskicb. 
Dopuszezono pokrycia dach6w w koloracb: pomaranczowym, czerwooytD. bordowym, bfl\ZOWY1Tllub 
szarym. Informowal, ze wg Diego jest to sprawa istotoa, gdyt dotyczy paneli sloneczoycb. Jeteli tak 
tcis!e oUeSla si~ jaki dach ma miee kolor to powiony bye r6wniet wymieniooe kolory czarny 

i Diebieski, bo takie Sl\. panele. 

Wodpowiedzi: 

Paoi Marta Trybus wyjaSniill, te panele Die staoowic, koostrukcji dachu. S4 urZl\4zeDiern tecbniczoym 

zamooto~ym oa daclJu. - . 


8. Pao Zi6/kpwslri 

Zagadniwta mn"MpO w dyskusii ; 

Pan ZiGlkoWllki zapytal 0 zapis dotycZ4CY ustaIenia stawki procentowej stanowi400j podstaw~ 
do okreS1enia jednomZowej opIaty z tytulu wzrostu WlII10Sci DieruobomoSci w zwi¥ku z uchwaleniem 
planu w ~oSci 30 %, Poprosil 0 wyjaSnieoie tego' zapisu . .- ' 

W.odpowiedzi ! . 

Pani Ewa Ciebieil poinformowala, te jeteli part Zi6lkowski cbcialby sprzedaC swoj4 dzialk~ 
i rzeezdzila'wea Wy.ceni, Zl!Jej '~ wzrosla w zwi¥ku zucbwaleniem planu - to od r6hricy, od 

tego wzrostu • ile dzialka byla warta wczeWej a lie jest warta teraz - trzeba odprowadzie 30% 

wartoQci jednorazowo do budtetu m.iasta. Zapis teo obowi4Zuje w przypadku sprzedaZy dzialki 
do 5 lat od ucbwalenia planu. ' 

Pani Marta Trybus doda1a, te do ustaIenia stawki proceotowej i tak sformutowanej zobowi¥uje 
organ, ustawa 0 planowaniu i zagospodarowaniu pr~trzeonym. StawkQ w wysokosci 30010 okre!lo~ 

Zarotdzeniem PrezYdenta M1asta wpisuje' si~ d~ p~jektu ustiUeir planu. Radii Miasta uchwalaj:te' p~ 
ustaIa w p1anie zagoSPodarowania przestrzennego stawk~ proc,enroWlb oatomiast ewe~~ 
Dierucbomosci szacuje rzeczoznawca. 

Pan Zi6tkowski powiedzial. te rna bardzo wiellie w41PliwoSci nie tyle do ·stawki 30010 tylko do ' 
rzeczozoawc6w, kt6rzy dokoouj4 wyceny dla U~ Miasta. Informowal, ze zIotyl w tej sprawie d'wa 
pisma do Pana Prezydenta. Twierdzil te ten 'problem jestbagatelizowaoy. 

vi odpowiedzl: 
Pani Marta Trybus wyjliSnila, te wyb6r rzeczoznawcy Die naJety do ~eiJ. planu. Biuro 

Rozwoju Miasta Rzeszowa, jako jednostka U~u Miasta Rzeszowa, opracowuje w irnieniu 
Prezydenta projekty plan6w zagospodarowania przestrzeDDCgo, Rada Miasta je uchwala, oatomiast 
reaiizacj4 tych plan6w zajmu~ si~ ione Wydzialy i jednostki Ur~. sprawaiiri sprzedaZy i Wykupu 
nieruchomotci - Biuro Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa. W ustaIeniach planu Die Wspornina si~ 
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o rzeezoznawcy. To okreS1aj~ inne przepisy • w jaki spos6b odbywa si~ ecena i wycena !ych 

nieruclw.llloSci . 

Pan Artu, Koguc - przedstawiciel Bima Gospodarld Mieniem Miasta RzeszoWa, powiedzia!, 

ill z ramienia Pana Prezydenta, Biuro Gospodarlci Mieniem iajniuje si~ ZIIJ"Zl\d7lIDiem mieniem 

gminy. PoproSiI Pana Zi6lkowskiego 0 przybycie do Biura w celu wyjaSnieJ1iA sprawy, jeieli ~ 

jakiekolwiek uwagi do os6b • rzcczoznawc6w, kt6re obslu/!llj=\. BGM w ramach umowy na ka.ZdY rok 

kalendanowy. P()infonnowai 0 mozliwoSci wykonania swojego operatu. WyjaSnil te:t, :te 

rzeczoznawcy rnaj=\. stowarzyszenie, kt6re maze oceni¢ PI1lCfl danego rzeczoznawcy. 

9. Pani Jolanta Bie!!iek 

Zall3dniW poru~ '!'( dyskusii : 

Pani Jolanta Bieniek zapytala, czy strefa .zabudowy jest strefil. ostatec7n=l. i dokl¥! mo:i:na dzialk~ 

.zabudowaC. Proponuje, aby wprowadzic zapis, ze budynek musi bye podniesiony i wtedy dopuScie 

zabudowC; bliZej potoku. (dot. lerenu MNIU. 14 I Z. WSll). ZadaI:a pytanie odnoSnie ksztaItu 
przebiegu Iinii rozgxaniczad~j, ustaIonej rotnie d1a teren6w .zabudowy. 

W odpowiedzi : 

Pani . Ewa Ciebien powiadotnila, :te linia .zabudowy nieprzekraczalna okreSla obszar gdzie 

dopuszcza siC; zaWdow~. Linia r6zgraniczaj~ terenu jest wy~zona w projekcie planu ~. 
podstawie uwaruilkowail zagospodarowania p~nnego wystc;puj~ych na tym obszarze. pni/i 
zabudowy uBmlkcjo,?-owano stan, na ktArY wplywa kilka czynnikow, m.in. eJeologiczny-dolina cieku .. 

wodliego. Przypomitiaia 0 mozliwoSci zloZenia uwag, kt6re ~ analizowane. 

Pani Marta Trybus ppwieQ~a/a, :te nie motna liowolnie kai.dego terenu..nadsypywae, bo moZe to 
' 1' - ' '.. , 

powodowaC naruszanie warunkow wodnych dzialek "\Siednich. 

10. Pan J6zef Bobula, Pan Zi61.kowlki 

lIeadnjspip poruszo~e w 4vskusj i : 

]lan 16zef! Bobula wskazal, :te w odIegtoScl 10m od Przyrwy ~ wybudowane domy.· PytaI, 
dlaczego on teraz nie mote siC; wybudowail. Jeteli podniesie teren i ~e pewny, ze go nie zaleje 
to d1aczego nie poszer:zyc terenu zabudowy. Uzasadnial, :te przy obecnycb recbnologiach jest to 
rnotli~. . , 
~.~wi~:.. 
Pani ·Janina Nowak wyjaSnila, :I:e wszelkie . zmiany w dolinie, zgodnie z prawem wednym, 

wymagaj=\. przepr<Jwadzenia pozwolenia wodnoprawnego. ZmieniajliC uksztaltowanie terew, trzeba 
miet feZ na uwadze Sl\Siedztwo i dobro os6b trzecich. Na dzialk~ sa,siedni~ b¢zie ~ woda 

z tI:I1:m! wy~~ ~O:ionego. 

~~1~BobuIa powiedzial, :te w tym roku 5m nad P~ wybudowano dam, a on stara si~ jut 
od 3 lilt i warunki zabudowy zostaIy wstrzymane mim<I,:I:e rna lepsr.epoio:l:enie dzialki. 

Pan Zi6Dcowski pytal dIaozego buduje si~ blisko rzeki i I<lo na to pozwaJa. 

W odpowiedzi: Pani Marta Trybus poinformowala, :te plan rna oa celu zapobiega6 .zabudOwle nlt 
terenach, kt6re nie powinny bye zabudowywane. 

Pan 16zefBobuI3 zapytaI Czy "ka:I:ecie mu wybur:zy¢ ten dOm." 

W odpowiedzi: Pani Marta Trybus wyjaSni!a, :te projektant nie mo:te nakazac wyburzenia. 
WlaSnie dlatego spof7lldza siJ; projekt planu by przeciwstawiaC si~1akim sytuacjom. 
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iiani JaniBa Nowak dodaIa, :t.e mieszkaDcy mieliby sluszoie pretensje, :t.e Miasm wiedujc 
o tych uwarunkowaniach, dopuScilo mbudow~ i pozwolilo oa zalewanie. Nalery zdaC sobie spraw4i!, 
:i;e \efeny oa poIudnie od dolioy Przyrwy b~ i jui: Sli mbudowywane i ca1a woda zacznie splyw.lC do 
Przyrwy. Przy mbudowie wielorodziooej powierzchnie utwardzone SI\ znaoznie wi~ksze niz 
w tereoach zabudowy je40orodzinnej - parkingi, dojScia, dojazdy Dlatego tez ,ilosc wody opadowej '.,, 
jaka jest odprowadzona, jest wiC(4?a nu p~ zabudowie je<\oQrodzinnej gdzie wi~ks~ tej dzialki 
jest biologiczriie czyona i grunt wcblania w~. Nie bcrdzie lUozliwoSci odprowadzenia tej wody je:t.eli 
oie wprowadzi si~ prognunu, kt6ry okreSli gdzie wody opadowe odprowadzaC, czy gd,zie je 
zatrzymywaC przy fali najbardziej intensywnych opad6w. Dop6ki . oie powstanie koncepcja 
zabe.zpieczeoia teren6w przed zal~oiern, nie wiadomo jakie umtdzenia przeciwpowodziowe ~ 
zloka1izowane, j ednak naleZy :zarezerwowaC teren. 

Pan J6zef Bobula wyrazil opioi~, ze Miaito powiooo wykupic teren i wtedy zrobic co zechce a oie 
zabierae ludziom du:i;o wi~j terenu nu jest potrzebne pod obiekty zabezpieczeoia 
przeciwpowodziowego , 

Wodpewiedzi: 

Paoi Marta Trybus wyjaSoila, te projektant planu oie wykonuje projektu techoicznege. VI plaoie 
mbezpieczany jest teren pod wine mozliwoSci rozwil\Z3l'l, kt6re mogll si~ zroieniaC w zalezooSci 00 
U~owaD. Np. oa Drab~ce, w ciWU ostatnich !at 7JlSi~ teren6w zalewowych zmieoial si~. 

Zgodnie z kolejnymi opracowaIiiami Regfonalnego Zamtdu GQspodarki Wodnej w ~wie, msiW 
w6d maj4 roZn4 graoic~. Podolioic na dyskutowanyrn tereoie ta sytuacja mo:t.e si~ zmieoiae 
w zale:i:noSci od stopnia zairiWestdwaina 'doliny, nawet w ' zalezooSci od zroiany Warunk6w 
klimatycznych. Dlatego tet rezerwuje sl~ wzdluZ rzeki teren, aby byla moZliwoSc rea1izacji r6zoy(;h 
form ochrooy mbezpieczeil. SzOZeg6lowe'rt>zwi¥anja powstarut oa etaPie projektu techoicznego i oie 
znaczy 10, :t.e b¢4 to rozwi9?"nia ostateGtne, kt6re oie b¢4 wymagaly dodatkowych mzwi473li. Stitd 
naleZy rezerwowae taki teren. 

11. Pam Jolanta Bielriek 
Z18!f'oienia ponJSpme W dyakusii 

Paoi Jo~ Bienek upytala, czy,,stre(a': zostalaby przesuoi~ gdyby mieszkaDoy napisa1i swoje 

"woioslri". (pytanie dot. po,rzeruroa terr!Duprzeznaczonego pod :zabudowf) . 

W odpowiedzi : 

Paoi Ewa Ciebie6 przypomniala, :ie zlotone "woioslri" zostaDll 7JI!cwaIi.fikowane jako uwagi do 
projektu planu. Po uplywie terminu wyznaczooego do ich skladania, uwagi te ~ szczeg6/owe 
przeanaJizowane. Wtedy ~ie wiadomo w jaki spos6b zostaly tozpatrzone. 

11. PIlII KoWi 

Pan Kocan powiedzia~ :t.e JeBO dzialli zoajdujll si~ ok. 50 do 60m od poziomu Przyrwy. 
Nie Iiczy zeby tam kiedys bylo zalane. Jest to pole uprawne, kt6re oada1 uiytkuje. Zadal pytaoie ~e 
metr6w trzeba <>dsunl¢ si~ <XI nlicy chCllC tam postawic budynek. Infonnowal, :t.e teren j~ 
podoiesiony. Zastanawial si~ czy zcistaoie ok.5m oa postawieoie budynlcu. 

W odpowiedzi: 
P,wi Marta Trybus poinformowaia, Ze szczeg6lowo moZoa zapoznaesi~ jeszcze z projekteni planu 

po zakonczeoiu dyskusji, oa wylo:t.eoiu. 
Projektaotka paoi Ewa Ciebieil zaprosila oa wylozeoie i poiofonnowala, ze udzieli szezeg6lewyoh 

infonnacj i oa ternat ka:idej dzia1ki. . . 

Po upewoieoiu sil!, Ze oie mawi~j pytail paW, Marta Trybus przypomoiala 0 me:iliweSei 
skladaoia uwag do przyj~ch usta1eil, do doia 8 marca 2012 r. Powiadomila, :t.e uwagi naleZy 
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kierowat do Prezydenta Miasta Rzeszowa. Uwagi wstana, rozpatrwne przez Prezydenta jako oJB8D 
opracowuj!jl;Y pll!.n. 

fiyskusj~ publicZllll nad rozwi¥.aniami przyj~ymi w projekcie MPZP Nr 193/5120 10 ~Nad Przyrw~" 
na osiedlu Przybysz6wka w Rzeswwie, zakoliczono e godz. 1200. 

III. 	 Usta1enia z dyskusji: 
Uczestnicy dyskusji zapozna1i si~ z usta1eniami przyj«tYroi w projekcie planu 
i Proceduntj4:go sporvvl7JInia. 
Nie podj¢> rozstrzygni~c w zakresie dyskutowanych zagadnieil - mozliwoSC 
wprowadzenia zmian w projekcie Z05tanie przeanalizowana na elapie rozpatrywania 
uwag. 

Protok& spofZl\dzono w 3 egzempiarzacll, z przezeaczeniern: 

1 ) dla Prezydenta Miasm; 

2) do dokumentacji planistyczneJ; 


3) do publicznego wshldu. 


Protok& zawiera 9 ponumerowanyeh streB. 

Rzesz6w, 1 lutego 2012 r. 

/)tuJ ·u.t0 ..... .. .... 11'........... ........... ......... ............ .. . 

(pDdpi. <UOby i1pOI7IjdzuJqcoJ protoi<6l) 


BlURO ROZWOJ U 
MIASTA RZESZOWA 
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